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JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: 2014. február 7-én a Dévaványai Általános Művelődési Központ József Attila 

Művelődési Ház Intézményegység nagytermében megtartott Várospolitikai Fórumon. 

 

 

Jelen vannak:  Valánszki Róbert  polgármester 

dr. Ágoston Sándor  képviselő  

Kiss Károly   képviselő  

Kanó József   képviselő 

Dékány József  képviselő 

    

Balogh Csilla   jegyző 

 

Távol maradt:  Novák Imre   alpolgármester 

Nyuzó Marietta  képviselő 

Földi Imre   képviselő 

Séllei Zsigmond  képviselő  

 

 

A Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal részéről jelen vannak: Kovács Mária, 

Ecsegfalva Község polgármestere, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető, Szarka 

Andrea igazgatási irodavezető, Feke László műszaki irodavezető, Lengyel László és Kürti 

Béla műszaki ügyintézők. 

 

A lakosság részéről kb. 45 fő van jelen. 

 

 

Valánszki Róbert polgármester – köszönti a megjelenteket a Várospolitikai Fórum 

alkalmából, amelyet minden évben visszatérően a költségvetés elfogadása előtt tartanak meg.  

Elmondja, hogy legutóbb 2013. február 8-án az SZMSZ előírásainak és a kialakult 

gyakorlatnak megfelelően tartottak fórumot a 2012. évi önkormányzati munkáról, az előttük 

álló feladatokról cseréltek véleményt.  

Elmondja, hogy a Képviselő-testület a 2014. évi munkaterv összeállításakor határozta meg az 

idei várospolitikai fórum időpontját, amely 2014. február 7. 

A Várospolitikai Fórum időpontját a helyi újság, a helyi tévé, szórólapok és plakátok 

segítségével hirdették meg.  Civilszervezeti vezetők, együttműködő partnerek, a testületi 

ülésre állandó jelleggel meghívásra kerülő médiák, az országgyűlési képviselő részére 

személyre szóló meghívó is kiküldésre került.  

Úgy döntöttek, hogy hagyományaiknak megfelelően a tárgyévi költségvetés véglegesítése 

előtt,  mintegy véleményt kérve a tervezett fejlesztéseikhez lakossági fórum keretében adnak 

számot az elmúlt év munkájáról és ismertetik az új év feladatait. Természetesen minden a 

jelenlévők által fontosnak tartott témát fel lehet vetni, melyre az önkormányzati képviselőkkel 

és a hivatalvezetővel fognak reagálni.  

 

A Várospolitikai Fórumról hangfelvétel és jegyzőkönyv készül, melynek vezetését Fülemenné 

Nagy Katalin hivatali dolgozó végzi. 
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A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Somogyi András, Dévaványa, Mikszáth u. 16. szám és 

Földesi Zsigmond, Dévaványa, Széchenyi utca 18. szám alatti lakosokat.  

 

 

A fórum tervezett napirendi pontjai a következők: 

 

1. Az Önkormányzat 2013. évi munkájáról tájékoztató. 

 

2. A 2013. évi költségvetés teljesítéséről és a 2014. évi költségvetési koncepcióról 

tájékoztató. 

 

3. A 2014. évben tervezett fejlesztések véleményezése. 

 

 

A fórum menetére az a javaslata a polgármesternek, hogy az említett napirendi pontokat 

egymást követően elővezeti, majd a képviselők azt kiegészítik, illetve elmondják mindazt, 

amit a fórumon lévőkkel szeretnének megosztani, azt követően nyílik lehetőség a kérdések,  

vélemények elmondására.  

 

 

Az Önkormányzat 2013. évi munkájáról szóló tájékoztató: 

 

Az elmúlt 2013-as évben a munkaterv 10 soros és 1 ünnepi ülést tartalmazott, rendkívüli 

testületi ülés megtartása 17 alkalommal vált szükségessé. 

Az elmúlt évben 486 határozatot hozott a testület és 22 rendelet alkotott.  

Az éves munkatervben előre meghatározott napirendek a jogszabályi kötelezettségből adódó 

feladatokkal voltak kapcsolatosak, mint pl. a tárgyévi költségvetés elfogadása, módosítása, az 

elmúlt évi zárszámadás elfogadása, pénzmaradvány felhasználása, következő évi 

költségvetési koncepció elfogadása, intézményekkel kapcsolatos döntéshozatal.  

Kiemelten foglalkozott a testület az elmúlt évben is a közrend-, közbiztonság helyzetével. 

Volt tájékoztató a gyermekvédelmi tevékenységről, a szociális helyzetről, a foglalkoztatás 

mikéntjéről, az esélyegyenlőség-, a környezetvédelem állapotáról szóló tájékoztatókról, a 

Tisza Kálmán Közoktatási Intézményben folyó oktatási munkáról, a napközi konyha 

működtetéséről.  

Foglalkoztak a közszolgáltatást nyújtó szervezetek tevékenységüket érintő problémákkal, 

ilyen volt pl. hulladékgazdálkodás, tömegközlekedés. 

A 2013. évben megalakult a Közös Önkormányzati Hivatal is, illetve kialakultak a járások is, 

amivel az Önkormányzat élete is átalakult. Néhány iroda átkerült a Kormányhivatalhoz 8 

köztisztviselővel együtt.  

2013. január 1. napján a Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz kerültek át az 

intézmények jogai és kötelezettségei is, 72 fő foglalkoztatottal együtt.  

Mint azt már említette, 2013. március 1. napján Ecsegfalva közreműködésével megalakult a 

Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatal.  

A közös hivatal állományi létszáma 28 fő, ebből 23 fő Dévaványán, 5 személy pedig 

Ecsegfalván látja el feladatait. 

 

- A Képviselő-testület ülésein:  

o rendeletet alkotott az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről, amelyet 3 

alkalommal módosított, a 2012 évi zárszámadásról, a település helyi építési 

szabályozásáról, a 2014. évkezdet átmeneti gazdálkodásáról, a közterületek 
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elnevezésének, azok jelölésének, és a házszámozás rendjéről, a szociális 

igazgatásról és a szociális ellátásokról, a gyermekvédelem helyi rendszeréről, a 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról, 

o módosította a szervezeti és működési szabályzatát, a lakások és helyiségek 

bérletéről szóló rendeletét, az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak 

feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló rendeletét, 

valamint a köztemetőről szóló rendeletét.  

Az önkormányzati munka szakszerűségét, törvényességét a jegyző és a szakapparátus által 

előkészített anyagok biztosítják.  

Folyamatosan segíti a munkát a megbízásos szerződéssel alkalmazott ügyvéd és az esetenként 

felkért külső szakértők tevékenysége is.  

Visszatekintve a 2013-as esztendőre összességében elmondható, hogy az összes kötelező 

törvényben előírt feladatoknak eleget tudott tenni az önkormányzat. 

 

 

A 2013. évi költségvetés teljesítéséről és a 2014. évi költségvetési koncepcióról 

tájékoztató 

 

A polgármester elmondja, hogy a 2013. évi költségvetés fő összege bevétellel kiadással 

egyezően 1.487.503.000,- Ft volt, úgy hogy 64.303.000,- Ft pénzmaradvány felhasználást és 

68.604.000,- Ft támogatási igényt tartalmazott.   

A költségvetés módosítására eddig háromszor volt szükség. A módosítást a Képviselő-testület 

döntései, a pótelőirányzatok, pályázaton elnyert támogatások, valamint előirányzaton belüli 

átvezetések indokolták.   

A költségvetés teljesített adata bevételi oldalon 2.283.632.000,- Ft, kiadási oldalon pedig 

2.056.314.000,- Ft.  

A legnagyobb bevételek a következőkből származtak: 

 intézményi működési bevételekből (térítési díjak, belépő jegyek, bérleti díjak, 

földhaszonbér, lakbér, a hozzá tartozó áfa tételek 343.945.000,- Ft, 

 helyi adóbevételek (iparűzési adó 213.284.000,- Ft, kommunális adó 24.629.000,- Ft, 

gépjárműadó 13.282.000,- Ft, egyéb adónemek) összesen 256.395.000,- Ft, 

 egyéb bevételek főleg a foglakoztatáshoz, pályázatokhoz kapcsolódóan  

882.308.000,-Ft, 

A kiadásoknál a legnagyobb összeget a bérek és járulékok jelentették, amely összesen 

499.590.000,- Ft volt a 2013. évben.  

A dologi kiadások és a felhalmozásra kiadott pénz együtt meghaladta az 1 milliárd forintot. 

A betervezett feladatok a rendelkezésre álló forrásból megvalósultak, kifizetetlen számlái 

nincsenek az Önkormányzatnak.  

Fontos még szót ejteni az adósságkonszolidációról is. A 2013. évben megkezdett munka idén 

februárban befejeződik, ezzel a település  megszabadul a még fennálló fejlesztési célú hitel és 

kötvénykibocsátásból eredő adósságtól, aminek összege 240.251.000,- Ft.  

A pályázatokkal kapcsolatban elmondja, hogy az Önkormányzat összesen 25 pályázati 

kiírásra adott be pályázatot. Ebből 21 darab működésre, 4 darab pedig fejlesztési céllal került 

benyújtásra. Ezek közül nem nyert 5 db működési célú, és 1 db fejlesztési célú pályázat.  A 

működési pályázatok főleg a foglalkoztatáshoz kötődnek, valamint rendezvényekhez, amit az 

intézmény pályázott. Ezek a sikeres pályázatok a mindennapi működést támogatták.  Nyertes 

fejlesztési célú pályázat a játszótér megvalósításhoz kötődik, illetve a Helytörténeti 

Gyűjteményhez.  



4 

 

A fejlesztésekről szól röviden. Fejlesztési kiadásokra összesen 537.788.000,- Ft-ot költött az 

Önkormányzat. Ezek közül a kiemelt fejlesztések: 

 az északi oldalon meglévő kerékpárút nyomvonal áthelyezése és ezzel egyidejűleg 27 db 

aszfaltos gépjármű parkoló kialakítása  51.211.000,- Ft  

 Dévaványa, Sport – Mátyás – Mikszáth utcákban történő szennyvízcsatorna hálózat 

bővítés kialakítása, úthelyreállítással  61.494.000,- Ft. 

 Csapadékvíz elvezető árok felújítás IV. ütem 12.860 méter hossz.  329.551.000,- Ft. 

 Útépítések Hámán Kató, Zrínyi u., Kulich Gyula utca  37.960.000,- Ft. 

 Városrendezési terv II. rész  7.055.000,- Ft. 

 Strandfürdőnél meleg vizes medence felújítása  5.828.000,- Ft. 

 Helytörténeti Gyűjteménynél eszközvásárlás  5.543.000,- Ft.  

 Egyéb gépek, berendezések, 6.077.000,- Ft. 

 Közművagyonon végzett elújítások  10.425.000,- Ft. 

  

A polgármester áttér a 2014. évi költségvetés tervezetének ismertetésére.  

Elmondja, hogy a 2014. évi költségvetés nem tartalmaz jelentős új dolgokat. A költségvetést 

koncepció szintjén tárgyalta a Képviselő-testület október végén. Tárgyalta már a januári 

Képviselő-testületi ülésen is és a Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport folyamatosan végzi 

munkáját annak érdekében, hogy a legmegalapozottabb, legmegvalósíthatóbb költségvetés 

kerüljön elfogadásra.  

Jelenleg 207.000.000,- Ft hiány van a tervezetben, melyet igyekeznek lefaragni, illetve már 

42.000.000,- Ft-ot sikerült is lefaragni a hiányból. A fő összeg nagyságrendjében hasonló a 

2013. évi eredeti költségvetés fő összegével, hiszen az ellátandó feladat is hasonló.  

A fejlesztések szerényebbek tervezet szintjén, viszont a céltartalékok önerőül szolgálnak a 

pályázatokhoz, amit még nem igazán ismernek. A folyamatban lévő beruházások befejezése a 

cél. Felhasználásra váró elnyert pályázati pénz csak a játszótér kialakítására van.  

Várják a pályázati kiírásokat, ahhoz az alábbi céltartalékot képezték, mint önerő részt: 

- Szennyvíztisztítótelep bővítés megvalósításhoz előkészületei (önerő)  5.000.000,- Ft, 

- Óvodák vizesblokk megvalósításhoz önerő (hazai támogatással)      3.000.000,- Ft, 

- Közbiztonság növelő térfigyelő kamera megvalósításhoz önerő 2.279.000,- Ft, 

- Útépítések, már meglévő úttársulásokhoz (önerő Bajcsy Zs. u) 8.255.000,- Ft, 

- Csapadékvíz elvezető rendszer tervkészítés, megvalósítás   40.000.000,- Ft, 

- Fedett piac elárusítóhelyek létesítése  5.200.000,- Ft, 

- Kerékpárút folytatás (Körösladányi út végéig önerő) 10.000.000,- Ft, 

- Tornacsarnok megvalósítás bruttó 400 milliós beruházás esetén önerő 40.000.000,- Ft, 

 

Néhány céltartalék eddigi felhasználásáról, pályázatokról bővebben szól. Amit mindenképp 

meg szeretne idén valósítani, az a városi játszótér. Ehhez 5 millió forintot nyert a város 

LEADER pályázaton és ezt egészíti ki az Önkormányzat további 11 millió forinttal.  

A beruházások között szerepel még a mezőgazdasági munkagépek vásárlása is. Tervben van 

még az Önkormányzat személyautójának lecserélése is.  

Elmaradt, új igényként jelentkező felújítások is vannak, ilyen például a közművagyonon való 

értéknövelő felújítás vagy a ravatalozó felújítása, urnafallal való bővítése is.  

A IV. számú háziorvosi körzet új orvosának való lakásvásárlás, felújítás is tervben van a 

2014. évre vonatkozóan.  
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Fontosnak tartja a gyepmesteri telep felújítását is. DAREH tagként egy hulladékudvar kerül 

megvalósításra, ahová a szelektív hulladékot fogja majd beszállítani a szolgáltató, ennek 

szomszédságában kerülne kialakításra a gyepmesteri telep az állati tetemek gyűjtésére.  

A Civilház fejlesztésére is szeretne az Önkormányzat egy összeget elkülöníteni. Az Árpád 

úton lévő parkolók kialakítását is folytatni szeretné az Önkormányzat. Tervezeti szinten egy 

40 millió forintos beruházásról van szó.  

Tervben van a Kossuth utcai járdaszakasz felújítása is, hiszen forgalmas útszakaszról van szó, 

legalább a piac sarkáig ki kellene javítani, hiszen óvoda is van azon a szakaszon, illetve a 

piacra is sokan járnak ezen a vonalon.  

Tájékoztató adatként elmondja, hogy szociális ellátásra 88 millió forintot költött az 

Önkormányzat a tavalyi évben.  

Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévők számára. 

A polgármester megkérdezi a jelenlévő lakosokat, megjelenteket, hogy kívánnak-e 

hozzászólni valamelyik témához?  

A polgármester megadja a Földesi Zsigmondnak lakossági képviselő részére. 

Földesi Zsigmond lakossági képviselő – megköszöni a szót. Úgy gondolja, hogy a 

polgármester úr által adott beszámoló világos és követhető volt. 

A Kossuth utca és a Szeghalmi utca járdaszakaszának felújítását pártolja, azonban javasolná a 

Széchenyi utca járdájának felújítását is, hiszen a gyalogosan közlekedők a járdákat 

használják, fontos annak jó minősége és járhatósága, ne kényszerüljenek ki az úttestre. Ennyit 

kívánt elmondani. Az Önkormányzat munkájához további sok sikert kíván. 

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni a jókívánságokat.  

A polgármester elmondja, hogy a Kossuth utcánál rosszabb állapotban lévő szakaszok is 

vannak a városban, a testület erre is különített el pénzt, és a legrosszabb útszakaszok 

felmérésével a további járhatatlan útszakaszok felújítása is meg fog valósulni.  

A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére. 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – köszönti a fórumon megjelenteket.  

A fejlesztési tervek tárgyalásakor javasolta az Eötvös utcai résznek is a felújítását. Tudomásul 

vette, hogy most nem fér bele a költségvetésbe, de később erre is biztosan sor kerül majd.  

Tájékoztatást kíván adni arról, hogy a fejlesztéseknél nem feledkeztek meg a gimnáziumi 

tornacsarnokról sem, az Önkormányzat félretett erre egy összeget. Bíznak abban, hogy ilyen 

jellegű pályázat kiírásra kerül, és sikeres pályázatot nyújthat be az Önkormányzat, hiszen a 

középiskolának nagy problémát jelent a mindennapi testnevelés megoldása. Lehetetlen dolog, 

hogy a mindennapra előírt testnevelést az étkezdében, vagy az aulában végezzék a diákok. 

Említést tesz a 2014. évben megrendezésre kerülő eseményről, melyre a Dózsa-féle 

népfelkelés 500. évfordulója alkalmából kerül sor. Elmondja, hogy Dévaványa város szorosan 

kapcsolódik a népfelkeléshez, hiszen az akkori plébános, Ványai Ambrus nevéhez fűződik. 

Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy májusban 4 rendezvényre kerül sor az évforduló alkalmából. 

Szeretnének egy kettős-keresztet állítani a katolikus templomhoz közel, hiszen vélhetően 

innen indult az esemény 1514-ben. Emlékkiállítást is szeretnének, majd a délutáni órák 

folyamán szobrot állítani Ványai Ambrusnak a nevét viselő általános iskola előtt. A 

kivitelezéshez a művész úr kiválasztása megtörtént, a forrás is rendelkezésre áll. Tervben van 

egy országos szintű történészkonferencia megrendezése is az esemény keretein belül, mely 3-

4 órát foglalna magába. Az Önkormányzat is megpróbál hozzájárulni az esemény 

színvonalához, illetve pályázatok útján elnyert pénzek is segítik az esemény megrendezését. 

Az eseményre mindenkit szeretettel vár és bízik abban, hogy Dévaványa ezzel felhívja 

magára a figyelmet.  

Megköszöni a figyelmet, ennyit kívánt elmondani. 
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Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a képviselőnek.  

Megadja a szót Szűcs József részére. 

Szűcs József lakossági képviselő – megköszöni a szót.  

A beruházások kapcsán elmondja, hogy 3 csoportba szokta osztani azokat, amelyek 

infrastrukturális, intézményi és termelői beruházások. Az infrastruktúra lényegében az 

alaptevékenység működését szolgálja, hiszen például az utak, a járdák, a szennyvízhálózatok 

tartoznak bele, melyek a legfontosabb részei a település működésének. Úgy gondolja, hogy 

most is ezek a beruházások vannak elsődleges helyen. Az a szerencsés, amikor egy beruházási 

célhoz minél több pályázati pénzt tud elnyerni az Önkormányzat. Sikerült ez például a 

csapadékvíz elvezetésnél is. Nem sikerült azonban az Árpád úton lévő kerékpárút nyomvonal 

áthelyezéséhez, illetve a parkolók kiépítéséhez, így a település saját erőből fedezte ennek 

költségeit. Véleménye szerint ez egy hasznos, indokolt beruházás volt, hiszen így 

biztonságosabbá vált a kerékpárral való közlekedés és a gépkocsikkal való parkolást is 

nagyban megkönnyítette. A többi felsorolt beruházást is indokoltnak véli a lakossági 

képviselő.  

Mérlegelni, rangsorolni kell a beruházásokat, az ehhez elnyerhető pályázati pénzeket, az 

önerőt. Remélhetőleg az utak javítása is sikeres lesz ebben az évben is.  

Elmondja, hogy a tornacsarnok megépítése már régóta szükséges, szerepel a célok között. Azt 

kell végiggondolni, hogy ezen beruházás megvalósítása során mekkora többletköltséget kell 

felvállalnia a településnek, hiszen egy épület, intézmény létesítése során számolni kell az 

üzemeltetési költséggel is. Az infrastrukturális beruházások esetén nem jelentkezik ez a 

költség, példának elmondja, hogy a kerékpárutat is meg lehet tisztítani, azonban ez nem 

szükséges, így megléte nem jár különösebb üzemeltetési költséggel sem. Az intézményi 

beruházások esetében a működési költség minden esetben felmerül.  

Mérlegelni kell, hogy hogyan tudják a létesítmény kihasználtságát biztosítani vagy, hogy az 

üzemeltetési költség mennyi többlet kiadást jelent.  

A termelői beruházásokat a lakossági képviselő nem tartja jó ötletnek, véleménye szerint egy 

önkormányzat ne termeljen. Ennyit kívánt elmondani a testület számára, köszöni a figyelmet. 

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a lakossági képviselőnek. 

Elmondja, hogy a tornacsarnokot a középiskola, a strandfürdő és a sporttelep által lehatárolt 

területen szeretné megvalósítani az Önkormányzat. A fenntartási költségek csökkentésének 

érdekében termálvízzel szeretnék megoldani a fűtést. Nem sportcsarnokot, hanem 

tornacsarnokot terveznek, véleménye szerint a település igényét ez is ki fogja elégíteni. 

Megadja a szót Tóth Erika részére. 

Tóth Erika a Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény intézményvezetője – megköszöni a szót, 

köszönti a megjelenteket. A tornacsarnok kapcsán elmondja, hogy a középiskolának a 

mindennapos testnevelés órái miatt a Seres István Sporttelepet heti 20 órában bérli az iskola, a 

Ványai Ambrus Iskola tornatermében heti 2 napot vannak a középiskola diákjai, ez éves 

szinten 1 millió forintot meghaladó bérleti díjat jelent.  

Valánszki Róbert polgármester – közbevetőlegesen elmondja, hogy ez egy kedvezményes 

összeget jelent.  

Tóth Erika a Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény intézményvezetője – elmondja, hogy a 

mindennapos testnevelés bevezetése jelenleg a felénél tart. A 4 évfolyamból egyelőre 2 az, 

melyet ez törvényileg érint. A városban az egyetlen komolyabb sportlétesítmény az a Ványai 

Ambrus Általános Iskola tornaterme, ahol igyekeznek délutáni sportköröket tartani. Már 

régóta várja a középiskola, hogy az Önkormányzat, a megye vagy az állam valamilyen 

együttműködéssel létesítsen egy tornacsarnokot a településen.  

Ennyit kívánt elmondani, köszöni a figyelmet. 



7 

 

Valánszki Róbert polgármester – elmondja, hogy mindenképp arra törekszenek, hogy 

sikerüljön létrehozni a tornacsarnokot. Bíznak abban, hogy lesz erre kiírás, és hogy sikeres 

lesz a benyújtott pályázat.  

A polgármester megadja a szót Vasas Imre részére. 

Vasas Imre lakossági képviselő, az Őszi Napfény Nyugdíjas Klub elnöke – elmondja, hogy 

több olyan idős ember van a klubban, akiknek nagyon nehéz már a közlekedés, különösen a 

lépcsőkön. Kérdése, hogy lenne-e lehetőség rámpa elkészítésére? Melyet megvalósítanának, 

azonban azt nem tehetik meg, mert szabvány szerint kell elkészíteni.  

Kérése ennek megvalósításában való segítségnyújtás. 

Kérése még a Nyugdíjas Klubban lévő tűzoltó készülék cseréjére irányul.  

A Képviselő-testület jelenlévő tagjait meghívja a farsangi mulatságukra, amely a holnapi 

napon kerül megrendezésre.  

Köszöni a figyelmet, ennyit kívánt elmondani.  

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a lakossági képviselőnek. A 

képviselők nevében is köszöni a meghívást a nyugdíjas klub farsangi rendezvényére, de ő 

sajnos nem tud jelen lenni.   

polgármester úgy véli, hogy nem okozhat gondot a rámpa tervezése és elkészítése, illetve a 

tűzoltó készülék problémáját is meg fogják oldani, egy cserepalackot tud biztosítani az 

Önkormányzat.  

A polgármester megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére.  

Feke László műszaki irodavezető – elmondja, hogy a tűzoltó készülék cseréje megoldható.  

A rámpa megvalósításának költségét ki fogja számolni.  

Amennyiben a Képviselő-testület engedélyezi, akkor meg fogják ezt valósítani, amint az 

időjárás ezt lehetővé teszi. 

Vasas Imre lakossági képviselő – megköszöni a segítséget. Valóban nagy szükség van a 

rámpára, hiszen van, aki már kerekesszékkel közlekedik és annak igen nehéz a lépcsőn való 

feljutás, még akkor is, ha csak néhány lépcsőfokról van szó. 

Feke László műszaki irodavezető – elmondja, hogy tavasszal sort kerítenek a rámpa 

elkészítésére. 

Valánszki Róbert polgármester – megadja a szót Somogyi András lakossági képviselő 

részére.  

Somogyi András lakossági képviselő – elmondja, hogy Dévaványán egyre kevesebb az 

állatállomány. Véleménye szerint nagy problémát jelent az elhullott állatok elhelyezése. 

Megjegyzi, hogy több esetben a határban helyezik el az állati tetemet a lakosok, ezt kellene 

valamilyen módon megakadályozni.   

Valánszki Róbert polgármester – a lakossági képviselő felvetésére elmondja, hogy ez 

valóban problémát jelent az állati tetemek elhelyezése. A nagyobb állati tetemetek elszállítása 

költséges. Példának elmondja, hogy egy nagyobb testű szarvasmarha tetemet 55.000,- Ft-ért 

szállított el az Atevszolg Zrt. Ettől a költségtől nyilván szeretné mentesíteni a lakosokat az 

Önkormányzat. Az állati hulla telepet az idei évben mindenképp szeretnék megvalósítani. A 

napokban tárgyalt a DAREH képviselőjével, akitől azt a tájékoztatást kapta, hogy még ez 

évben lehet, hogy a hulladékudvar is megvalósul. Abban az esetben, ha ez megvalósul, akkor 

várnak a gyepmesteri teleppel, hiszen ez a hulladékudvaron keresztül lenne megközelíthető. 

Amennyiben nem valósul meg, akkor más módot fognak keresni ennek a megoldására. 

Megadja a szót Törőcsik Mária részére. 

Törőcsik Mária lakossági képviselő – megköszöni a szót. 

Köszönti a jelenlévőket. A Békés Megyei Karácsonyi János Egyesület tagjaként szeretne 

néhány gondolatot megosztani. Elmondja, hogy dr. Bereczki Imre a Helytörténeti Gyűjtemény 

alapítójaként van a köztudatban. A fél évszázados gyűjtőmunkájával szülőföldjét és a 

magyarság tudományát segítette. Az általa összegyűjtött anyag pótolhatatlan, a kistérség 
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felbecsülhetetlen kulturális értéke, azonban gyűjteménye hagyatékának csak töredéke jelent 

meg nyomtatásban is. Tudomása van arról, hogy a békés megyei helytörténeti, honismereti 

egyesületek fontosnak tartják településük helytörténetének kutatását és kiadványokban való 

publikálását is. Kérdése a város vezetése felé, hogy fontosnak tartják-e ezen felbecsülhetetlen 

kulturális értékű gyűjteményt a jelen és a jövő nemzedéke számára közkinccsé tenni 

kiadványok formájában? Mi a szándékuk ezzel kapcsolatban? 

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a lakossági képviselőnek. 

Amennyiben forrást tud rá szerezni az Önkormányzat pályázat útján, úgy mindenféleképpen. 

Pályázat keretein belül sikerült megvalósítani Dévaványa Nagyközség Történetének 

folytatását is. Úgy gondolja, hogy vannak olyan kiadványai a városnak, amiben ezt a 

hagyatékot megjelentették már, illetve folyamatosan van erről valamilyen kiadvány.  

A polgármester megadja a szót Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 

vezetője részére, hogy adjon egy rövid tájékoztatást a kiadványokkal kapcsolatban. 

Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezetője – 

elmondja, hogy nem csak Dévaványa történetét jelentették meg, hanem a Múzeumpártoló 

Alapítvány felvállalta a város nevében az írott és gépi formában megjeleníthető 

hagyatékoknak a megjelentetését. 2014-ben remélhetőleg megjelenik a „Kincseink” című 

sorozatnak a 7. kiadása is. A Dévaványa történetét 2003. óta gyűjtötték a Múzeumnál, ami 

2012-ben meg is jelent. Egy-egy kiadványnak a megjelentetése sok munkával és költséggel 

jár.  

2014. októberére dolgozat kiadását is tervezik pályázati pénzből.  

Ennyivel kívánta kiegészíteni a polgármester által elmondottakat, köszöni a figyelmet. 

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat az intézményegység 

vezetőnek.  

Átadja a szót Nagy János lakossági képviselő számára. 

Nagy János lakossági képviselő – megköszöni a szót.  

A csapadékvíz-elvezető rendszerrel kapcsolatban szól. A pályázati terv szerint kb. 30 km-en 

kellene még megépíteni a rendszert. Kérdése, hogy mely szakaszokból tevődik össze ez a 

hossz? 

Valánszki Róbert polgármester – elmondja, hogy a falon lévő csapadékvíz-elvezető 

rendszert jelző térképen láthatóak a hiányzó szakaszok.  

Megkéri Feke Lászlót, hogy ismertesse a pályázatba betervezett szakaszokat. 

Feke László műszaki irodavezető – elmondja, hogy a tervezett tornacsarnoktól balra látható a 

30 km-nyi hiányzó szakasz, szaggatott vonal jelzi. Nem tud még biztosat mondani, hiszen 

ahogyan azt a polgármester úr is elmondta, nincs még pályázati lehetőség. Ha megtörténik a 

kiírás, akkor ahhoz kell majd igazítani a megvalósítandó szakaszokat. Arra kell még figyelni, 

hogy a belterületek öblözetekre vannak felosztva, és mindenképpen úgy lehet egy szakaszt 

megtervezni, hogy az kapcsolódjon az adott öblözethez. Lehet, hogy a 30 km-nyi utcából lesz 

olyan szakasz, amelyet nem fognak tudni megvalósítani, mert nem lehet egy előtte megépült 

szakaszhoz hozzákapcsolni. Röviden szót ejt a rendszer fizikai felépítéséről.  

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a műszaki irodavezetőnek. 

Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e még valakinek kérdése, felvetése?  

Megadja a szót Kiss Károly részére. 

Kiss Károly a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – köszöni a szót. 

Köszönti a fórumot megjelenteket.  

Elmondja, hogy az Önkormányzat 28 millió forinttal hozzájárult az aszfalt utak építéséhez a 

Zrínyi, a Hámán Kató és a Kulich Gyula úton. Ezen felül közel 4 millió forintot költöttek 

kátyúzásra. Minden évben történik aszfaltozás a településen.  
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Tájékoztatja a jelenlévőket arról, hogy a Képviselő-testület január hónapban döntött arról, 

hogy a városban maradó fiatalok helyben tartására összesen 5 millió forint vissza nem 

térítendő támogatást nyújt. 

Szót ejt a civil szervezetek támogatásáról is. Véleménye szerint fontosak ezen szervezetek a 

város életében. A támogatásra szánt keretszámok már megvannak, az igényeket a Képviselő-

testület szinte változatlanul jóváhagyta. Szót ejt néhány igényről, kérelemről a támogatások 

felhasználásához.  

Elmondja, hogy a múzeum már régi probléma, a meglévő anyagok feldolgozását is meg 

kellene gyorsítani, rendszerezni. 

A járdafelújítás mindenhol nagy az igény, jelenleg az említett szakaszokat tudják felújítani.   

A mezőgazdasági termelésről is szól röviden. 

Elmondja, hogy az Önkormányzat több ember számára tud munkát biztosítani a 

mezőgazdaságban. Ennek irányítása most egy formális változáson ment keresztül, úgy 

gondolja, hogy a Szociális Szövetkezet megalakulásával is tudnak majd a későbbiekben 

munkát biztosítani.  

Megköszöni Vasas Imrének a nyugdíjas klub farsangjára történő meghívást a Képviselő-

testület nevében is.  

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat a képviselőnek.  

Megadja a szót Varga Istvánné részére. 

Varga Istvánné lakossági képviselő – megköszöni a szót. 

Köszönti a megjelenteket. A Civil Ház felújításával kapcsolatban szóba jött egy kemence 

megépítése is, melyben remélhetőleg az idei augusztus 20-ai új kenyér már megsülhet.  

Kérdése, hogy a felújítások között szerepel-e a civilház elektromos vezetékek felújítása? 

Elmondja, hogy több rendezvényükhöz, programjukhoz szükséges a nagyobb áramfelvétel, 

amit a jelenlegi vezetékek már nem a legmegfelelőbben biztosítanak. Ennyit kívánt elmondani 

a Képviselő-testületnek. 

Valánszki Róbert polgármester – megköszöni az elmondottakat.  

A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még vaki hozzászólni?  

Megadja a szót Földesi Zsigmond részére. 

Földesi Zsigmond lakossági képviselő – tájékoztatást kér a 2013. évi helyi adó bevételekről, 

valamint a 2014. évi adó mértékéről? 

Valánszki Róbert polgármester – a lakossági képviselő kérdésére elmondja, hogy az 

iparűzési adóból 213 millió forint, kommunális adóból 24,5 millió forint, gépjármű adóból 

pedig 13 millió forintja származott az Önkormányzatnak 2013-ban.  

A polgármester megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére. 

Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy a 2014. évben 

magánszemélyek kommunális adó mértéke adótárgyanként, illetve lakásbérleti jogonként 

7.000,- Ft/év. 

Földesi Zsigmond lakossági képviselő – megköszöni a kérdésére kapott választ az 

irodavezetőnek.  

elhangzott, hogy a tervezett tornacsarnok fűtését termálvízzel kívánják megoldani. Bízik 

abban, hogy ez nem fogja csökkenteni a sport úton lévő kifolyónál a termálvíz mennyiségét. 

Megjegyzi, hogy nagyon sok lakos vételez onnan termálvizet.   

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – a lakossági képviselő felvetésére elmondja, hogy a termálvízzel való fűtés nem 

fogja befolyásolni a lakosság számára használható kutat, mivel van egy harmadik termálvíz 

kút, ami el van fojtva és ebből tervezik megoldani a tornacsarnok fűtését.  

Valánszki Róbert polgármester – elmondja, hogy a mai nap délutánján tartott Vállalkozói 

Fórumon is volt ehhez kapcsolódó hozzászólás. Az Önkormányzat törekszik arra, hogy ez így 
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működjön. Probléma lesz viszont az elhasznált termálvíz visszajuttatásával, ami biztosan 

nagyobb költséggel fog járni.  

 

A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még vaki hozzászólni?  

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  

 

 

Megköszöni a lakosoknak, hogy ilyen sokan részt vettek a fórumon és véleményt 

nyilvánítottak.  

 

 

 

A polgármester a Várospolitikai Fórumot 19
00
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